
T12 DE TELEGRAAF
DINSDAG 25 OKTOBER 2022

AMSTERDAM

AMSTERDAM • Amster-
dammers gaan komend
jaar meer betalen voor
het openbaar vervoer.

Dat blijkt uit plannen van
de Vervoerregio. Het instap-
tarief gaat omhoog met
ruim zeven procent en het
kilometertarief in Amster-
dam met dik negen procent.
Voor abonnementhouders
stijgen de kosten met exact
zeven procent. 

De verhoging is nodig
door stijgende energie- en
personeelskosten. Het komt
extra hard aan bij passa-
giers die langere ritten ma-
ken, om zo ouderen en min-
dervaliden enigszins te spa-
ren die soms maar een paar
haltes reizen.

De Vervoerregio over-
woog om de tarieven niet te
verhogen, maar dat zou dus-

danig duur zijn dat de ’hoog-
waardigheid van het ov’ in
het geding zou komen. Dan
zou de komende tien jaar
een gat ontstaan van 134 mil-
joen euro.

Om reizigers aan te moe-
digen om toch gebruik te
blijven maken van bus, tram

en metro, is er een eenmalig
budget van maximaal vijf
miljoen euro beschikbaar. 

Signaal
Zo hopen de gemeenten

dat hun inwoners niet mas-
saal de auto zullen pakken.
Er zijn drie mogelijkheden.

In het eerste scenario beta-
len reizigers één maand
geen btw. Een andere optie
is dat alleen minima gecom-
penseerd worden, met een
actie waarbij zij anderhalf
uur gratis kunnen reizen.
Een derde idee, met een
kaartje van een euro voor al-
le aanbieders, lijkt bij voor-
baat onhaalbaar.

De tarievenactie moet een
signaal zijn naar het Rijk,
omdat de regering wel auto-
mobilisten spekt met lagere
accijnzen, maar niet de rei-
ziger in het ov.

Remine Alberts, fractie-
voorzitter van de SP, noemt
het een ’heel slechte ontwik-
keling’. „Waarom komt het
Rijk nou niet over de brug?
Als het GVB Schiphol had
geheten, was de knip al ge-
trokken.”

Rit met ov straks nóg duurder
De tram is
volgend jaar
weer duurer.
FOTO
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Stadsdeel Oost is bezig met het vergroenen van de Piet Heinkade, de doorgangs-
weg die tot nu toe zeer versteend was. Er komt 2500 vierkante meter groen extra.
Omwonenden hebben bij de gemeente nadrukkelijk gevraagd om de duizenden
meter extra groen. Er is volgens de duizenden bewoners langs de Piet Heinkade te
weinig verblijfsgroen. EIGEN FOTO

Komst van hotel is volgens college ’juridisch bindend’

Schuiven in de locatie
van nieuwe Meervaart

door Richard 
van de Crommert

AMSTERDAM • De brug-
gen naar Noord zijn uit
de gemeentelijke plan-
nen geschrapt, maar de
nieuwe Meervaart gaat
door. Er is een nieuw
plan. Daar werd maan-
dag de gemeenteraad
over ingelicht. Tegelij-
kertijd werd eindelijk
de echte reden uit de
doeken gedaan waarom
een nieuw theater niet
op de plek van de hui-
dige Meervaart komt. 

Voor het nieuwe theater is
door het college van B en W
nu een plek bedacht aan de
rand van de Sloterplas. In de
zuidwesthoek. De nieuwe
plek was niet eerder ge-
schikt vanwege het groen op
de over. Er zullen toegangs-
routes voor het nieuwe
theater moeten worden
aangelegd. Naar schatting
25.000 vierkante meter
Sloterplas
zal daarvoor
worden ge-
dempt. Er
komen toe-
gangswegen
door wat nu
een stads-
park is. De
gemeente
heeft dat groendeel inmid-
dels uit de hoofdgroen-
structuur verwijderd. Ook
de hoofdbomenstructuur
wordt naar verwachting
met de nieuwe plannen aan-
getast. 

Er blijven konijnen uit de
hoge hoed komen. Het colle-
ge van B en W zegt nu dat er
in het water drie opties zijn
verkend. De noordelijke lig-

ging, tegen
het horeca-
eiland aan,
de midden-
ligging, te-
genover de
huidige
Meervaart
en de zuide-
lijke ligging,

tegenover de Anslijnflat en
in lengteligging van de Lely-
laan. De laatstgenoemde (in
de zuidwesthoek) wordt als
’meest passend’ gezien. Het
vrije uitzicht op de plas
blijft daarmee geborgd, zo

bezweert het college. Wet-
houder Van Dantzig legt
voor om de oevers van de
Sloterplas tot beschermd
stadsgezicht te gaan be-
stempelen.

De inspraak over dit mo-
gelijk definitieve plan van
een theater van maximaal
dertig meter hoog zal per di-
rect plaatsvinden en duren
tot 5 december. Volgende
week maandag wordt een
informatie-avond georgani-
seerd.

Witte wijnterras
Twee jaar geleden sprak

het College een onverwach-
te voorkeur uit voor een
theater, met witte wijnter-
ras, ín de Sloterplas. Een

iconisch gebouw moest het
worden dat meer dan 100
miljoen euro mocht kosten.
Toen de participatie mis-
liep, zou het ineens een ca-
deautje aan de stad worden
voor het 750-jarig bestaan
van de stad Amsterdam in
2025. Het is vooralsnog on-
duidelijk hoeveel de nieuwe
Meervaart in de zuidwest-
hoek gaat kosten en of de ge-
meente Amsterdam daar-
voor de financiële middelen
tot zijn beschikking heeft. 

De buurt verzette zich in
2020 tegen de plannen van
het cultuurpaleis in de Slo-
terplas en noemde het „een
historische vergissing”; zij
gaven de voorkeur aan de
plek waar het huidige thea-

ter staat. Die plek werd als
optie genoemd in de infor-
matie-avonden die de ge-
meente organiseerde. Maar
in juni 2020 koos het college
totaal onverwacht voor een
theater in de Sloterplas. Díe
optie werd tijdens de infor-
matie-avonden niet eens ge-
noemd. 

Nu zegt de gemeente dat,
wat iedereen al vermoedde
en vreesde. „In het verleden
zijn principe-afspraken ge-
maakt met een ontwikke-
laar over de realisatie van
een hotel op deze locatie.
Deze zijn juridisch bin-
dend.” En dat terwijl er vo-
rig jaar in de gemeenteraad
nog een motie werd aange-
nomen om het hotel op die
plek te schrappen. 

Grondopbrengst
Er moet daar echter een

hotel komen, anders is het
plan voor een theater finan-
cieel niet haalbaar, zegt het
college. „Gegeven de be-
perkt financiële speelruim-
te in het vereveningsfonds
is het zeer onwenselijk om
deze opbrengstenbron niet
te gebruiken”, zo stelt het
college. Onduidelijk is hoe
hoog de grondopbrengst
van het hotel is. Omwonen-
den verwachten dat gron-
dopbrengst tientallen mil-
joenen euro’s lager zal zijn
dan de meerkosten van het
bouwen in het diepe water
van de Sloterplas.

Theater
bijna 30
meter hoog

Het middenstuk van de zuid-
westoever blijft vrij. 
FOTO RICHARD MOUW

door Remzi Sen

AMSTERDAM • De irritatie
van de andere verkeers-
deelnemers ten spijt, de
Birò wint in Amsterdam
nog steeds aan populairi-
teit. En het ziet er naar
uit dat het aantal brom-
mobielen in nabije toe-
komst alleen maar zal
stijgen.

Voor veel Amsterdam-
mers is het een doorn in het
oog wanneer er weer zo’n
’microcar’ voorbij raast.
„Die dingen zijn levensge-
vaarlijk en irritant. Degenen
die erin rijden, zijn zich
vaak totaal niet bewust van
de verantwoordelijkheid die
ze hebben”, zegt fietser Rob
Jansen (48).

Waar vroeger de brommo-
biel een imago had van een
wagentje voor bejaarden, is
de minivierwieler tegen-
woordig een
hippe
scheurbak.
De Birò is
hét ver-
voersmiddel
voor de high
end-gebrui-
ker uit de
betere wijken zoals Oud-
Zuid. Een nette coiffure
waait niet meer uit model,
maar misschien nog wel
veel belangrijker, eigenaren
hoeven niet eindeloos te
wachten op een parkeerver-
gunning. De vergunning is
ook nog eens geldig voor elk
gebied in de stad waar het

betaald parkeren is. Dat in
tegenstelling tot een par-
keervergunning voor de au-
to, die gekoppeld is aan zo-

nes en waar
je soms ja-
ren op moet
wachten.

Uit cijfers
van het CBS
blijkt dat het
aantal gere-
gistreerde

brommobielen in Amster-
dam de laatste twee jaar
ruim is verdubbeld. Dit is
opvallend, want in andere
delen van het land neemt
het aantal brommobielen
juist af, of is het aantal onge-
veer gelijk gebleven.

Ook gevestigde automer-
ken als Opel proberen voet

aan de grond te krijgen. De
Rocks-e mag met een maxi-
male snelheid van 45 kilo-
meter per uur kan al vanaf
zestien jaar zonder toezicht
bestuurd worden. De brom-
mobiel heeft zelfs een eigen
TikTok-account. En is een
stuk goedkoper dan een Bi-
rò.

De Roemeense vakantie-
gangers Camelia (42) en Va-
lentin (48) Radu verwonde-
ren zich over de vele mini-
auto’s in het straatbeeld. „Ze
zijn wel heel schattig om te
zien, maar als je dan zo
fietst en ze rijden je bijna
voor je sokken dan snap ik
wel dat ze als irritant wor-
den gezien”, zegt Valentin.
Hij merkt nog een verschil
op: „Wij doen wel het echte

werk door lekker te trappen
met de benen, daar haal je
meer voldoening uit.”

Wethouder Melanie van
der Horst (verkeer, vervoer
en luchtkwaliteit) laat in
een schriftelijke reactie we-
ten dat de gemeente Am-
sterdam de ’brommobielen’
nauwlettend in de gaten
houdt. „Wanneer mensen
deze vorm van transport
kiezen in plaats van een
’normale auto’ vind ik dat
een positieve ontwikkeling.
Door die keuze creëer je
meer ruimte op straat en
produceer je minder uit-
stoot in de stad. Als deze in
plaats van fietsen en uit-
stootvrije brommers ko-
men, neemt het ruimtege-
bruik op straat juist toe en
kan de verkeersonveiligheid
toenemen”, schrijft de wet-
houder. Ze hoopt dan ook
dat de mensen in de stad
toch eerder met het ov of de
fiets op pad gaan.

Rob Jansen heeft nog een
andere oplossing bedacht.
Hij pleit voor een speciale
rijstrook voor elektrisch on-
dersteunde voertuigen die
onder de 50 kilometer per
uur rijden. „Nu zijn er maar
twee mogelijkheden, of je
gaat met zo’n ding op het
fietspad waar het veel te
krap is voor dit soort voer-
tuigen, of je gaat op de auto-
weg waar je iedereen tot last
bent, omdat het te langzaam
is. Met een derde rijstrook
zou je het voor iedere weg-
gebruiker veiliger maken.”

Populair en irritant tegelijk

Laatste twee
jaar ruim
verdubbeld

Steeds meer gebruikers van moderne brommobiel

Moderne
brommobielen
of citycars als
de Birò heb-
ben in de PC
Hooftstraat
zelfs een
eigen par-
keerplekje
gekregen.
Daar kunnen
de vierwielers
schuin in
worden ge-
plaatst. 
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De bouw van 189 nieuwbouwappartementen in de Nolensstraat
in Geuzenveld is gestart.De nieuwbouw heeft de sfeer van de
Van Tijen-flats die gesloopt zijn, zodat de cultuurhistorische
waarde daarvan niet verloren gaat. 189

AMSTERDAM • Met een sluwe list heeft
kraakcollectief ’Mokum Kraakt’ op-
nieuw toegeslagen. Dit keer is een
pand aan de Nieuwezijds Voorburgwal
gevorderd. Het zou al jaren leegstaan.
Het gebouw werd al op woensdag bin-
nengedrongen, maar de krakers maak-
ten hun actie pas zondag bekend door
een groot spandoek uit te rollen. Zo is
er ’huisvrede’ gerealiseerd en is het nu
een stuk lastiger voor de autoriteiten
om over te gaan tot een snelle ontrui-
ming. De actie is een protest tegen de
wooncrisis in de stad.

Krakers slaan toe
in de binnenstad

ACTIE BLEEF GEHEIM

AMSTERDAM •
Ondanks bezwaar
van onder andere
het Centrum
Informatie en
Documentatie
Israël (CIDI),
vrijwel de hele
gemeenteraad en
een dringend
verzoek van de
burgemeester, is
de Britse com-
plotdenker en
Holocaustontken-
ner David Icke
nog steeds van
plan om 6 novem-
ber te spreken bij

een protest op de
Dam. Inmiddels is
er op sociale me-
dia ook een tegen-
demonstratie
aangekondigd van
antifascisten. Zij
willen juist beto-
gen tégen de
komst en denk-
beelden van Icke.
De Brit verspreid-
de in het verleden
ideeën over rep-
tielen die de we-
reld controleren
en gebruikte
daarbij antisemi-
tische symboliek.

Tegendemonstratie
komst David Icke

BRITSE COMPLOTKONING

AMSTERDAM • Bij een brand in een
woning aan de Maasdrielhof in Zuid-
oost is maandagochtend een 60-jarige
vrouw overleden. Zij was de bewoon-
ster van de woning. De brandweer
vond haar lichaam in de woning tij-
dens het blussen.

Rond 04.00 uur kwam bij de brand-
weer een melding over de brand bin-
nen. Het was geen heel grote brand,
wel kwam er veel rook vrij. De brand
was vrij snel geblust, aldus een woord-
voerder van de brandweer. De oorzaak
van de brand is nog niet bekend.

Bewoonster dood
bij woningbrand 

MAASDRIELHOF IN ZUIDOOST

Tips? Mail aub naar amsterdam@telegraaf.nl

AMSTERDAM • Amster-
dam Dance Event
(ADE) is met een re-
cordaantal van
450.000 unieke bezoe-
kers zonder noemens-
waardige incidenten
verlopen. 
In Amsterdam werden
vijf dagen lang op
tweehonderd locaties
meer dan duizend
dance-evenementen
georganiseerd. Op het
programma stonden
meer dan 2500 arties-
ten en sprekers, onder
wie Martin Garrix,
Armin van Buuren,
Afrojack, Tiësto, Lucas
& Steve en Diplo.
Na een feest in de
Johan Cruijff ArenA
werd een 28-jarige
man zondagmorgen in
Leiden gearresteerd
met tientallen gesto-
len telefoons op zak.
De verdachte man
heeft geen vaste woon-
of verblijfplaats. De
politie roept mensen
van wie tijdens het
feest een telefoon is
gestolen op zich te
melden.
Tijdens het feest El-
row op zaterdagavond
zou er met pepper-
spray zijn gespoten.
De organisatie maakte
daar melding van.

ADE zonder
incidenten
verlopen

Na AMF in de Johan Cruijff
ArenA worden 28 eigena-
ren van telefoons gezocht. 

AMSTERDAM • Precies op
de dag dat bekend werd
gemaakt dat de tarieven
voor het openbaar ver-
voer vanaf januari 2023
in Amsterdam fors stij-
gen, lag het complete
metronet in de hoofd-
stad plat. 

Rond de klok van
kwart over vijf maan-
dagmiddag bleek er een
probleem te zijn met een
nieuw beveiligingssys-
teem, waardoor alle
metro’s stil stonden. Om
half acht ’s avonds laat
een woordvoerster we-
ten: „We denken de
oorzaak gevonden te
hebben, maar moeten
nu eerst een aantal tests
uitvoeren voordat we

kunnen opstarten. Na
een uur was alles weer
stabiel.” Daarna konden
de metro’s weer rijden. 

Amsterdam heeft een
lange staat van dienst
als het gaat om storin-
gen bij de metro. Met
name het verkeerslei-
dingssysteem werkt niet
optimaal. Dit jaar zijn er
al verschillende storin-
gen geweest. Onder
andere software-upda-
tes kunnen nogal eens
voor storingen zorgen. 

Vorig jaar stuurde het
college van B en W nog
een brief aan de raad
waarin werd aangekon-
digd dat de storingen bij
de metro nog jaren zul-
len duren.

LANGE STORING VAN
UREN BIJ DE METRO


